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De Partij van de Arbeid was afgelopen maand op buurtbivak in de Merenwijk. Een hele week spraken 

we met bewoners en bezochten we buurt-initiatieven. Geweldig om te doen en ik was trots om als 

Merenwijker mijn eigen buurt te laten zien aan onze vrijwilligers. We namen een kijkje bij de 

huiswerkklassen, die in de Merenwijk worden georganiseerd. Op initiatief van de Partij van de Arbeid 

organiseren we gratis huiswerkbegeleiding in de wijken waar dat nodig is. Zo zorgen we dat kinderen 

geholpen worden om het beste van hun schooltijd te maken. Ook bezochten onze vrijwilligers de PIT-

aanpak. Deelden we kinderboeken uit. Kookten we met Resto van Harte. En maakten we een rondje 

door de wijk met de wijkagent.  

        

Dit soort bezoeken geven me altijd veel energie. Je ziet hoe hard er gewerkt wordt om elk kind een 

eerlijke kans te geven. Je spreekt met mensen die zich dagelijks inzetten voor onze stad. En je hoort 

de dromen en zorgen die Leidenaren hebben en waar ze in hun buurt tegenaan lopen. 

Tijdens ons bezoek aan de huiswerkbegeleiding kwam ik een meisje tegen, die aan het einde van haar 

MBO-opleiding zit. Ze volgt een opleiding tot software developer en ze vertelde dat ze op zoek naar 

een stage is maar die nergens kan vinden. We riepen de hulp van onze eigen leden in en binnen een 

dag hadden we twee bedrijven gevonden waar ze binnenkort op sollicitatiegesprek mag komen. Nu 

wil ik niet zeggen dat de PvdA graag de rol van de stagemakelaar overneemt, maar het laat wel weer 

zien dat het vinden van een stage voor veel jongeren essentieel is om hun studie af te kunnen maken. 

We zijn dan ook blij dat het college met de stagemakelaar en het stagepact ervoor zorgt dat steeds 

meer jongeren in Leiden een stage kunnen vinden.  

Ik vind het heel belangrijk dat de lokale politiek dichtbij is voor inwoners. Door corona kunnen we veel 

minder goed gesprekken voeren of op bezoek gaan bij mensen in de stad. Maar toch heb ik de 

afgelopen tijd wel mijn eigen buurt nóg beter leren kennen. Met een wandeling tussen het werk door 

of in een gesprek met de ondernemers van de Kopermolen. 

Thuis in jouw buurt 
En in alle gesprekken komt hetzelfde terug: het is ontzettend belangrijk dat mensen zich thuis voelen 

in hun eigen buurt. Als jij je thuis voelt in jouw buurt, doe je ook een stapje extra om anderen in jouw 

buurt te helpen. En in deze coronatijd heb ik tal van prachtige voorbeelden gezien van Leidenaren die 

zich vrijwillig inzetten voor een ander. 



 

 

Maar voor veel mensen heeft corona ook zorgen vergroot. We kennen allemaal mensen wiens 

kinderen nergens een betaalbaar huis kunnen vinden in de buurt. We kennen allemaal lokale 

ondernemers die moeite hebben hun zaak overeind te houden. Laatst sprak ik met bewoners die een 

elektrisch kacheltje hebben geleend, omdat ze de rekening voor de verwarming van het huis niet meer 

kunnen betalen. Als je dat soort verhalen hoort, zie ik voor mijzelf en voor ons als lokale politiek echt 

een opdracht om hier met lef en met hard voor de stad voor te blijven knokken. 

 

De coronacrisis heeft naar voren gebracht wat veel mensen al langer voelen. Dingen die ons aan het 

hart gaan zijn scheefgegroeid. Een fijne, betaalbare woning. Werk voor een fatsoenlijk salaris. Een 

steuntje in de rug als je dat nodig hebt. Het is voor veel Leidenaren onzeker geworden. En landelijk 

lijken ze soms meer bezig met de volgende persconferentie dan met het lange termijn sociale 

herstelplan voor ons land. Hoe helpen we mensen die in corona hun baan zijn verloren? Hoe gaan we 

de onderwijsachterstanden inlopen? Hoe zorgen we dat mensen weer meer gaan sporten en 

bewegen?  

Eerlijke keuzes 

Ik vind het belangrijk dat we nu als lokale politiek de keuzes maken om de groeiende verschillen in 

onze stad weer kleiner te maken. Ik ben trots dat dit college de afgelopen vier jaar heeft gekozen voor 

forse investeringen om onze stad voor iedereen mooier te maken. En tegelijkertijd heeft dit college 

altijd een sluitende begroting gepresenteerd. Nu komt er eindelijk een klein beetje extra geld vanuit 

het Rijk en voor de PvdA is het heel duidelijk dat wij ervoor kiezen om met dat geld mensen te helpen 

die dat het hardst nodig hebben en die door corona het hardst getroffen zijn. 

De PvdA dient allereerst een voorstel in om aan de slag te gaan met het Volwassenenfonds Sport en 

Cultuur. We vinden het heel belangrijk dat sport en cultuur voor iedereen betaalbaar is. Daarom 

hebben we elf jaar geleden een initiatiefvoorstel ingediend om het Jeugdsportfonds in Leiden te 

starten. Inmiddels draait dat heel goed en zijn er initiatieven om dat ook voor volwassenen te regelen. 

Daar sluiten we graag bij aan. Hierdoor kunnen volwassenen met een laag inkomen, die elk dubbeltje 

moeten omdraaien, toch lid worden van een sport- of cultuurvereniging. 

Ten tweede komen we met een voorstel om een pilot te starten om samenwonen in de bijstand voor 

de eerste zes maanden toe te staan zonder de bijstand te korten. De huidige kostendelersnorm in de 

bijstand is een boete op verliefdheid. Toenmalig raadslid North heeft in 2016 al een motie VOD 



 

 

ingediend die we hebben gesteund. Nu heeft Tilburg een mooie pilot gestart waardoor mensen in ieder 

geval kunnen uitproberen of het samenwonen bevalt zonder gekort te worden. Wij willen dat ook in 

Leiden invoeren. 

Ons derde voorstel is om extra geld uit te trekken voor de interne campagne duidelijke taal. Hiermee 

zorgen we dat de gemeente meer rekening houdt met laaggeletterdheid. Via deze campagne wordt 

de bewustwording bij medewerkers van de gemeente vergroot. Worden medewerkers opgeleid tot 

schrijftrainer. En krijgen zij trainingen om duidelijke taal in brieven te gebruiken. Omdat er te weinig 

geld was, was gepland om dit project in afgeslankte vorm aan te bieden. Maar met ons voorstel kan 

het in 2022 toch compleet worden uitgevoerd. 

Een volgend voorstel is om structurele dekking te bieden aan de cultuurcoaches. De cultuurcoaches 

doen zeer belangrijk werk. Zij helpen Leidenaren om in aanraking te komen met cultuur met mooie 

projecten zoals ‘Nu of Noord’ en ‘Kunst op Recept’. We zijn blij dat het college voor 2023 geld heeft 

geregeld, maar wat ons betreft helpen we ze structureel. Zo kunnen ze wortelen in de wijken en een 

netwerk opbouwen. Als we zien hoe ontzettend goed de buurtsportcoaches het afgelopen coronajaar 

hebben gewerkt om meer Leidenaren te laten sporten, dan gunnen we de stad ook even betrokken 

cultuurcoaches die zeker kunnen zijn dat ze door mogen. 

Kortom, nu er extra geld te besteden is, kiest de PvdA ervoor om daarmee groepen in onze stad te 

helpen die het steeds moeilijker hebben. Mensen in de bijstand of met een laag inkomen. Mensen die 

laaggeletterd zijn. Mensen die nu nog weinig in aanraking komen met sport en cultuur. Zo maken we 

onze stad eerlijker en fatsoenlijker. 

             

Fijne wijken 

De PvdA blijft daarnaast inzetten op fijne wijken waar mensen naar elkaar omkijken. Waar je de lokale 

winkelier kent en de wijkeconomie overeind blijft. Waar er sportvelden en een wijkbibliotheek te 

vinden zijn. Waar kinderen veilig kunnen opgroeien en gelijke kansen krijgen. Een buurt waar mensen 

zich thuis voelen.  

Een belangrijk vereiste voor een fijne wijk, is een plek waar je mensen kunt ontmoeten en activiteiten 

kunt organiseren. In de Herenstraat is Fransje Barnard en haar BOP een begrip. En ook in andere wijken 

zien we meer buurtontmoetingsplekken ontstaan. De PvdA zou dat ook graag zien in de Fortuynwijk, 

omdat daar veel ouderen wonen en het Huis van de Buurt op de Boshuizerlaan hiervandaan erg ver 

lopen is. We dienen hiertoe samen met GroenLinks, PS, LP en VVD een motie in. 



 

 

Samen met de ChristenUnie komen we ook met een voorstel om de regeling Maatschappelijke 

Initiatieven weer terug te brengen. Hiermee zorgen we dat mensen elkaar ontmoeten en samen 

activiteiten voor de wijk kunnen organiseren. Ook steunen wij het voorstel van het CDA om leegstand 

in de wijkwinkelcentra terug te dringen. Wij denken dat de buurt hiervan opknapt. En ook het CDA-

voorstel om muurgedichten te behouden en herstellen klinkt heel positief. 

Vorige week hebben we als fractie een nuttig werkbezoek gebracht aan de Stevenshof en zijn we met 

de wijkraad onder andere langs een aantal gevaarlijke verkeerssituaties gefietst. We zijn blij dat het 

Huis van de Buurt hier eindelijk wordt gerenoveerd en dat het college een toezegging heeft gedaan 

dat er een plan komt voor beter gebruik van de IJsbaan. 

Samen met de VVD komen we met een voorstel om de succesvolle stedelijke jeugdaanpak uit te 

breiden naar de Stevenshof. De politie heeft aangegeven dat dit heel erg zou helpen. Tijdens corona is 

de jeugdoverlast in de Stevenshof toegenomen en heeft de burgemeester enkele 

samenscholingsverboden afgekondigd. Het mooie aan deze aanpak is dat het niet alleen overlast 

tegengaat, maar juist ook perspectief biedt aan jongeren die dreigen af te glijden. 

Een ander voorstel dat we samen met de VVD indienen, is erop gericht dat mensen langer in hun eigen 

wijk en huis kunnen blijven wonen. We krijgen steeds vaker signalen van mensen die hun huis iets uit 

willen bouwen zodat het groot genoeg is voor het gezin, maar waarbij de vergunning wordt afgewezen. 

We vragen daarom om in kaart te brengen wat de mogelijkheden zijn om daar flexibeler mee om te 

gaan. 

Samen met GL dienen we een voorstel in om de sociale huur in het Energiepark te behouden, ook nu 

er geen compensatie nodig is voor het Doelencomplex. We hebben deze periode 1000 sociale 

woningen meer gebouwd dan afgesproken. Maar recente cijfers laten zien dat zelfs dat te weinig is en 

dat er nog meer sociale woningbouw nodig is de komende jaren. 

 

Ik rond af. Als ik door onze stad loop, ben ik trots op wat we met elkaar bereikt hebben. Maar hoewel 

het goed gaat met Leiden, gaat het nog niet goed met alle Leidenaren. Ik spreek nog teveel mensen 

die het moeilijk hebben. Daarom blijf ik knokken voor een sociale stad, waarin iedereen mee kan doen 

en waarin we allemaal gelijke kansen hebben.  

De komende jaren liggen er grote uitdagingen om te zorgen voor voldoende betaalbare woningen, 

voor goed onderwijs zodat elk kind een eerlijke start kan maken en voor goede, liefdevolle zorg dicht 

in de buurt. En als ik dan in de Merenwijk een jongen spreek die dankzij de extra huiswerkbegeleiding 

zijn vak heeft gehaald of een oudere man spreek die door het nieuwe welzijnswerk weer volop 

activiteiten heeft in zijn eigen buurt, dan ben ik trots op wat we hier met zijn allen bereiken. 


